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ZÁPISNICA 

z celozborového výročného konventu CZ ECAV na Slovensku Kremnica 

12. február 2017 /9:00 hod., zborová miestnosť farského úradu v Kremnici/ 

 

 

Prítomní: viď prezenčná listina 

 

Program: 

1/   Otvorenie 

2/   Zriadenie rokovania /počet prítomných s hlasovacím právom,  poverenie zapisovateľa a dvoch  

       overovateľov, schválenie programu hlasovaním/ 

3/   Biblické zamyslenie 

4/   Uznesenie z predchádzajúceho rokovania a jeho plnenie 

5/   Sumár záverečných účtov za rok 2016 za celý cirkevný zbor 

6/   Sumár rozpočtov na rok 2017 za celý cirkevný zbor 

7/   Informácia o stave obnovy cirkevného areálu v Kremnici 

8/   Informácia o vykonaných a pripravovaných prácach na dostavbe Evanjelického kostola  

       v Žiari nad Hronom 

9/   Voľba delegátov na seniorálny konvent 

10/ Rôzne – návrhy, žiadosti 

11/ Uznesenie 

12/ Záver 

 

Priebeh: 

1/   Konvent prebiehal v rámci služieb Božích a začali sme ho piesňou č. 377. Rokovanie otvoril 

a prítomných privítal a celé rokovanie viedol br. dozorca CZ Peter Weis . 

 

2/   Počet prítomných s hlasovacím právom – 31, za zapisovateľku bola poverená s. Anna Šipošová, za 

overovateľov – s. Elena Boriková a br. Igor Sivoš. Program rokovania bol jednomyseľne schválený. 

 

3/   Úvodnú modlitbu a biblické zamyslenie mal br. farár Jozef Pacek. Zamýšľal sa nad biblickým 

textom z evanjelia podľa Matúša, 20. kapitoly, verše 1 – 16. Hovoril o tom, že pracovať a slúžiť na 

Pánovej vinici, aj konkrétne v našom cirkevnom zbore, je len Božia milosť. Rovnako aj odmenou za 

všetku našu prácu, námahu i za všetky obete, je nám Božia milosť v Kristovi Ježišovi. 

 

4/   Br. dozorca oboznámil s uzneseniami z predchádzajúceho obdobia a konštatoval, že všetky úlohy 

boli splnené a plánované aktivity boli uskutočnené. 

 

5/   Br. farár oboznámil so sumárom záverečných účtov CZ , pričom poznamenal, že záverečné účty 

matkocirkvi a dcérocirkvi boli predložené a schválené na príslušných konventoch v nedeľu, 5.2.2017. 

 

6/   Br. farár  oboznámil so sumárom rozpočtov na rok 2017 za celý cirkevný zbor, pričom rovnako 

podotkol, že rozpočty hospodárenia na rok 2017 boli predložené a aj schválené na jednotlivých 

konventoch matkocirkvi i dcérocirkvi v nedeľu 5.2.2017. 

 

7/  Br. farár tiež informoval o stave Obnovy cirkevného areálu v Kremnici a konštatoval, že v roku 

2016 bola čerpaná dotácia z Ministerstva kultúry SR vo výške 5.000,- Eur a naša povinná spoluúčasť 

bola 828,- Eur. Tieto peniaze boli použité na financovanie projektu, ktorý rieši zastrešenie 
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a odvlhčenie celého objektu (kostol, stará a nová fara). Táto dotácia bola aj v riadnom termíne 

vyúčtovaná. V tomto roku, na základe žiadosti, ktorá bola podaná na Ministerstvo kultúry SR, 

žiadame financie na posledné výskumné práce nariadené Krajským pamiatkovým úradom v Banskej 

Bystrici, t. j. na reštaurátorský výskum. Ďalej br. farár informoval, že práce v interiéri novej fary  sú 

takmer ukončené, okrem výmeny vchodových dverí, chodby a schodišťa.  

 

8/  Br. Břetislav Voldán informoval o vykonaných a pripravovaných prácach na dostavbe kostola 

v Žiari nad Hronom. Na dostavbu kostola, niektoré interiérové práce, vonkajšia fasáda kostola 

a úprava okolia kostola bude potrebných ešte okolo 37.000 EUR, pričom na bankovom účte 

dcérocirkvi je okolo 24.000,- EUR a ostatné mienime  získať 2% daňou, sponzorsky, ešte ďalšími  

zbierkami  v matkocirkvi a dcérocirkvi. Dostavba kostola je plánovaná na október tak, aby slávnostné 

otvorenie kostola – posviacka - bola 29. októbra 2017 k 500. výročiu reformácie. 

 

9/  Ako delegáti na seniorálny konvent boli navrhnutí: s. Elena Boriková, ktorá bude v tejto funkcii 

zastupovať zborového dozorcu, s. Viera Flešková a s. Vlasta Kapustová. Br. farár sa takisto 

seniorálneho konventu zúčastní. Br. dozorca Peter Weis sa konventu zúčastní z titulu funkcie 

seniorálneho presbytera.  

 

10/    S. Elena Boriková z dcérocirkvi Žiar nad Hr. predniesla svoje stanovisko k súčasnému dianiu 

v Evanjelickej cirkvi a. v. na Slovensku a vyslovila nespokojnosť s prístupom nadriadených cirkevných 

zložiek  k informovaniu cirkevných zborov o pripravovanej reštrukturalizácii v ECAV na Slovensku. 

Vyzdvihla ako nevyhnutnosť informovanie cirkevných zborov v dostatočnom predstihu plánovaných 

zmien tak, aby sa zbory mali čas k tejto závažnej veci vyjadriť. S. Boriková žiada prostredníctvom tejto 

zápisnice apelovať vyššie COJ, aby zaslali materiály o pripravovanej reštrukturalizácii cirkvi cirkevným 

zborom. Tiež sa zaujímala o situáciu vo veci voľby dištriktuálneho dozorcu, od ktorej uplynulo temer 6 

mesiacov a bezvýsledne. Rozprúdila sa diskusia, v ktorej o. i. vystúpila aj s. Kubalová a  predniesla 

taktiež svoje kritické stanovisko k tejto záležitosti a poukázala na to, že nezhody  v našej cirkvi 

negatívne vplývajú aj na mladých kazateľov, ktorým sa zo strany cirkevných orgánov nevenuje 

pozornosť , o ich prácu sa málokto zaujíma a často sa im dostáva iba negatívna kritika a nie dobré 

rady. Viacerí konventuáli sa vyjadrili, že v Evanjelickom posli spod Tatier sú podávané iba 

jednostranné informácie a ostatné sa dozvedajú z rôznych iných kuloárov. Hľadajú pravdu, ale 

vzhľadom na nedostatočnú informovanosť z oficiálnych zdrojov vznikajú mnohé pochybnosti. 

Z diskusie vyplynulo, že viacerí vnímajú mnohé kauzy, ktorými cirkev neustále prechádza a vyjadrujú 

svoju nespokojnosť s netransparentným riešením mnohých situácií. Vzhľadom k tomu, že konventuáli 

majú úprimný záujem o transparentné riešenie týchto problémov a zachovania pokoja a vzájomného 

porozumenia v rámci našej drahej Evanjelickej cirkvi a. v., rozhodli formou uznesenia vyjadriť svoje 

stanovisko a dať ho na vedomie vyšším COJ.  

Ako posledný sa do diskusie prihlásil brat Peter Dubec a vo svojom príspevku hovoril o potrebe 

modlitieb a Božej láske, ktorá by viedla k pokoju aj v cirkvi. 

Vzhľadom k tomu, že konventuáli nechcú do riešenia tejto názorovej problematiky CZ zainteresovať 

brata farára, požiadali ho o zdržanie sa príspevkov v diskusii. Zaslaním uznesení na vyššie cirkevné 

grémiá a COJ bol poverený za predsedníctvo CZ br. dozorca Peter Weis a presbyteri CZ. 

 

11/  Br. dozorca prečítal návrh uznesení z dnešného výročného konventu. K predloženému návrhu 

nemal nikto z konventuálov žiadne doplňujúce návrhy ani pripomienky. Preto dal br. dozorca o týchto 

uzneseniach hlasovať. Za uznesenie hlasovalo 30 konventuálov, 1 konventuál nehlasoval. 
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Celozborový konvent: 

 

A:  KONŠTATUJE: 

1/   Jeho zasadnutie bolo riadne zvolané 

2/   Je uznášaniaschopné 

3/   Riadilo sa schváleným programom 

4/   Za zapisovateľa bola poverená s. Anna Šipošová 

5/   Za overovateľov zápisnice boli poverení s. Elena Boriková a br. Igor Sivoš 

 

B:  BERIE  NA  VEDOMIE: 

1/   Plnenie uznesení z predchádzajúceho rokovania 

2/   Sumár o hospodárení a plnení rozpočtu za celý CZ za rok 2016 

3/   Sumár rozpočtu celého CZ na rok 2017 

4/   Informáciu o stave Obnovy cirkevného areálu v Kremnici 

5/   Informáciu o vykonaných a pripravovaných prácach  na dostavbe kostola v Žiari nad Hronom 

 

C:   VOLÍ: 

1/   Delegátov na seniorálny konvent:  s.  Elena Boriková,  s. Viera Flešková, s. Vlasta Kapustová 

 

D:   ĎAKUJE: 

1/   Pánu Bohu, že nám pomáha Duchom Svätým byť i dnes členmi jeho svätej cirkvi 

2/   Všetkým prítomným na rokovaní 

3/   Všetkým, ktorí akýmkoľvek spôsobom slúžili v CZ a zúčastňovali sa na jeho duchovných aktivitách 

4/   Nadácii  Kresťanská obnova za všetku jej činnosť v prospech CZ 

5/   Bratovi farárovi za jeho nezištnú službu a dôslednú prípravu pri práci v duchovnej oblasti,   

početných duchovno – kultúrnych podujatí, ako aj za jeho veľký osobný podiel pri vybavovaní 

záležitostí okolo dostavby kostola v Žiari nad Hronom a pri prácach na obnove cirkevného areálu v 

Kremnici. 

 

E:   VYJADRUJE: 

1/  Nespokojnosť členov CZ so súčasnou situáciou v ECAV na Slovensku a žiada tlmočiť svoju 

nespokojnosť vyšším cirkevným grémiám a COJ podľa jednotlivých bodov takto: 

1. Vo veci reštrukturalizácie cirkvi vyjadrujeme nesúhlas s postupom, aký nám bol ponúknutý na 

stránkach Evanjelického posla spod Tatier. Žiadame zodpovedné orgány cirkvi zaslať materiály, 

o ktorých by sa mohlo diskutovať na úrovni cirkevných zborov, od ktorých v zmysle reformačných 

zásad pochádza všetka moc. 

2. V auguste 2016 prebehol aj v našom cirkevnom zbore volebný konvent, na ktorom bol volený 

jediný kandidát na funkciu dištriktuálneho dozorcu ZD ECAV. Ani po temer šiestich mesiacoch 

nemáme žiadne oficiálne a hodnoverné informácie o tom, či kandidát bol alebo nebol zvolený. 

Žiadame preto o informáciu v tejto veci vo forme uznesenia dištriktuálneho presbyterstva, ktoré 

voľby podľa CPP našej cirkvi riadi. 

3. Máme za to, že vedenie cirkvi si najmä v pastorálnej oblasti neplní dôsledne povinnosti tak, ako im 

to určuje Cirkevná ústava. Absentujúce vizitácie a záujem zo strany nadriadených sú na škodu hlavne 

u mladých farárov, ktorí sú ustanovení do cirkevných zborov, ale ďalej sa o ich prácu nikto nezaujíma. 

4. Nás, ako členov Evanjelickej cirkvi a. v. na Slovensku, viac ako nová štruktúra cirkvi trápia narušené 

medziľudské vzťahy v rámci cirkvi, žiaľ, aj medzi čelnými predstaviteľmi ECAV, čo vonkoncom nie je 

kresťanské. Vo veľkej miere to u mnohých, najmä mladých ľudí vedie k sklamaniu a neraz k odchodu 

z našej cirkvi do iných denominácii, či dokonca siekt. 
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5. Záleží nám na dobrom mene a hodnovernosti našej drahej Evanjelickej cirkvi a. v., preto sa 

modlíme a vyzývame všetkých, ktorým rovnako na cirkvi záleží, k modlitbám za cirkev, za farárov, 

seniorov, biskupov, laických pracovníkov cirkvi i za všetkých veriacich. To všetko, aby bola cirkev „bez 

po škvrny, bez vrásky a bez čohokoľvek podobného, ale aby bola svätá a bez úhony“ (Ef 5, 27). 

 

F: POVERUJE: 

1/   Za predsedníctvo CZ br. dozorcu Petra Weisa a všetkých presbyterov CZ zaslaním uznesení 

výročného celozborového konventu vyšším cirkevným grémiám a COJ ECAV. 

 

12/   Na záver br. dozorca poďakoval za účasť, trpezlivosť a konštruktívny prístup počas celého 

rokovania. Požiadal br. farára o záverečnú modlitbu a udelenie Áronovského požehnania. Po 

zaspievaní piesne č. 307 bol konvent ukončený. 

 

 

Kremnica, 12. február 2017 

 

 

 

........................................................ ........................................................... 

Mgr. Anna Šipošová, zapisovateľka                                 Elena Boriková, overovateľka záp. 

 

 

   ................................................. 

               Ing. Igor Sivoš, overovateľ zápisnice 

 

 

............................................................                       ............................................................ 

   Mgr. Peter Weis, zborový dozorca                                    Mgr. Jozef Pacek, zborový  farár 


